
 

 ZÁPIS č. 12 (78)  
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 24. listopadu 1998, 
 konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 

 
Přítomni:  viz presenční listina (celkem 21 senátorů) 
 
Omluveni:  Kotačka/FS, Zmrzlý/FEI, Lukášková/FA, Tuč/FaVU, 
   Sergejevová/FT, Rosman/FaME 
 
Hosté:   rektor Vavřín, kvestor Černý 
 
 
PROGRAM: 
1.  Kontrola zápisu a úkolů 
2.  Projednání připomínek k Pracovnímu řádu a Spisovému a skartačnímu řádu 
3.  Různé 
 
 
Ad 1) Kontrola zápisu a úkolů 
Vzhledem k onemocnění předsedy AS VUT Ing. Zmrzlého byl zápis z minulého zasedání 
rozeslán E-mailem senátorům v konceptu k vyjádření. Připomínky k zápisu měli Ing. Kozák 
a studenti Jaroslav Švec a Radek Holešinský. Obě připomínky byly přímo zaneseny do 
konečné verze a Zápis z jednání AS VUT č. 11 ze dne 10. 11. 1998 v tištěné podobě bude 
rozeslán spolu se zápisem z dnešního zasedání. 
 
 
Ad 2) Projednání připomínek k Pracovnímu řádu a Spisovému a skartačnímu řádu 
Pracovní řád a Spisový a skartační řád členové AS VUT dosud neobdrželi, připomínky 
nemohly být proto na dnešním zasedání projednány. Informace o těchto materiálech sdělili 
v dalším jednání rektor Vavřín a kvestor Černý - viz bod 3) Různé. 
 
Ad 3) Různé 
Informace rektora Vavřína o Technologickém parku Brno: 
V současné době se TPB Pod Palackého vrchem dynamicky rozvíjí. Město Brno jako akcionář 
by chtělo dosáhnout toho, aby pozemky, které VUT do TPB vložilo, byly vyměněny tak, aby 
byly ve vlastnictví TPB. 
Dle nového VŠ zákona nemůže VUT vlastnit zlatou akcii TPB, právní oddělení proto nyní 
intenzivně zkoumá všechny podoby upravení současného stavu.  
Rektor Vavřín dále informoval o rychlé výstavbě nové  budovy pro firmu ORGREZ. 
Prof. Hlavenka navrhl, aby na některé z příštích zasedání byl pozván Prof. Ondráček, který by 
senát podrobněji informoval o současné situaci v TPB. Rektor Vavřín navrhl přizvat 
i zástupce TPB? 
 
Protože AS VUT měl vyčerpán svůj dnešní program, navrhl Prof. Němeček provést inventuru 
„Časového plánu tvorby vnitřních předpisů VUT v Brně„. 
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Statut VUT 
Je vystaven na www stránkách k připomínkování. Rektor Vavřín požádal senátory, aby svojí 
cestou působili na akademickou obec, aby se zapojila do připomínkování. Mgr. Božek vyzval 
senátory, aby do příštího zasedání návrh Statutu podrobně prostudovali a předložili svoje 
připomínky.  
Připomínky budou členové AS VUT průběžně zasílat E-mailem na sekretariát AS VUT, který 
je následně rozešle všem členům. 
 
Volební a jednací řád AS VUT 
AS VUT na svém předchozím zasedání schválil zásady, podle kterých bude tento řád tvořen. 
Mgr. Božek upozornil, že tyto zásady by se měly odrazit také v návrhu Statutu VUT - paritní 
zastoupení fakult, počet zaměstnanců a studentů 2+2. Rektor Vavřín požádal senátory 
o zvážení pozměnit tyto zásady ve smyslu upřesnění delegace studentů na 1 studenta a 1 
doktoranda za každou fakultu 
 
Vnitřní mzdový předpis 
Členové AS VUT požádali kvestora o předložení materiálu. Kvestor sdělil, že je asi v 50 
stránkové podobě. Dne 13. 11. proběhlo jednání s koordinační radou VOS VUT, složenou ze 
zástupců fakult, zaregistrovanou na VOS v Praze. Koordinační rada VOS VUT nemá svého 
zástupce z rektorátu.  Rektor obdržel připomínky koordinační rady, dosud do materiálu nebyly 
zapracovány. Připomínky mohou být zapracovány do 2 dnů a následně bude  materiál  v pátek 
27. 11. 1998 rozeslán členům AS VUT E-mailem.  
Kvestor stručně shrnul zásady tvorby předloženého materiálu a seznámil senátory 
s připomínkami koordinační rady VOS.  
Materiál byl projednán na minulém zasedání kolegia rektora dne 17. 11. 1998 a po diskusi 
schválen (viz ZKR VUT č. 19).  
Následovala diskuse členů AS VUT. V diskusi vystoupil Prof. Hlavenka, který konstatoval, že 
první rozprava k materiálu byla ukončena a nyní je nutno, aby každá fakulta udělala konkrétní 
zařazení pracovníků do jednotlivých tříd. Na základě toho mohou být přímo v praxi daleko 
fundovaněji posuzovány další připomínky na konkrétních příkladech. 
Prof. Melcher vznesl dotaz na délku platnosti předpisu. Kvestor sdělil, že by tarify 
v jednotlivých  třídách měly platit asi 2 roky, při navýšení pro rok 2000 by finanční prostředky 
byly dány do pohyblivých složek platů.  
Ing. Kozák navrhl u třídy A1 ponechat možnost zvýšení 80 % nejen pro lektory, ale i pro 
významné odborníky z praxe. Rozhodnutí o zvýšení nad 50 % by bylo v pravomoci děkana. 
Nedoporučuje u této kategorie zavádět smluvní platy, tyto by měly být výhradně pro 
zahraniční vyučující.  
Prof. Němeček na závěr požádal senátory, aby vnitřní mzdový předpis důkladně prostudovali 
a připomínkovali jej ne ze svého vlastního pohledu, ale z pohledu celoškolského. Upozornil, 
že musí být posuzován v návaznosti na finanční možnosti rozpočtu celého VUT a navrhl proto 
omezit tabulky určením sumy, podmíněné výší rozpočtu. Přiblížení  návrhu mzdového 
předpisu do praxe ve využití mzdových možností v plné výši předpokládá v horizontu 5 - 8 
let.  
Rektor požádal senátory, aby spolupracovali při dalším zpracování předpisu. Za AS VUT byli 
jmenováni: Prof. Němeček, Prof. Hlavenka, Ing. Kozák, Doc. Friedl, Doc. Münsterová a  Doc. 
Lhotáková. 
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Jednací řád Vědecké rady VUT 
Bude předložen po druhém projednání ve Vědecké radě VUT dne 27. 11. 1998. 
 
Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků 
Obdrželi členové LK AS VUT na minulém zasedání AS VUT, materiál dosud nebyl 
projednán. Jednání LK se uskuteční v úterý 1. prosince 1998.  
 
Studijní a zkušební řád VUT, Stipendijní řád, Disciplinární řád pro studenty VUT 
Materiály jsou vystaveny na www stránkách, probíhají společná jednání s prorektorem 
Dubem, proděkany fakult a zástupci AS VUT. 
 
Seznam dlouhodobých vědeckovýzkumných záměrů 
Byl předložen na MŠMT ČR, kde bude projednáván a oponován. 
 
Studijní programy na VUT 
Zpracování materiálů probíhá na fakultách. 
 
Pracovní řád VUT 
Tištěnou verzi předložil kvestor v paragrafovaném znění na dnešním zasedání v jednom 
vyhotovení.  V počítačovém zpracování bude rozeslán E-mailem jako příloha dnešního 
zápisu. Na příštím zasedání za 14 dní budou projednány připomínky a na dalším zasedání 
bude materiál projednán AS VUT, případně schválen. 
 
Vnitřní řád VUT 
Jedná se o Spisový a skartační řád, který bude vydán jako směrnice VUT, nebude přílohou 
Statutu. Členové AS VUT diskutovali, zda budou tento materiál projednávat, protože však jej 
dosud neobdrželi, konečné rozhodnutí bude učiněno až po seznámení se s ním. Spisový 
a skartační řád jim bude rozeslán E-mailem jako příloha zápisu z dnešního zasedání. 
 
Organizační řád 
Zpracování materiálu není uvedeno v harmonogramu, protože materiál souvisí s celou řadou 
dokumentů, AS VUT požádal o jeho předložení. Kvestor sdělil, že je dosud ve formě 
organizačních schémat, tajemníci fakult by měli provést jeho aktualizaci. Rektor předpokládá 
jeho možné předložení nejdříve za 4 týdny, v počítačovém zpracování by jej mohli senátoři 
obdržet do 22. prosince. Na prvním zasedání v lednu 1999 budou projednány připomínky, ve 
II. polovině materiál projednán a schválen. Na jeho přípravě se budou podílet za AS VUT 
Prof. Němeček a Prof. Hlavenka. Doc. Münsterová navrhla, aby byl doplněn „Časový plán 
tvorby vnitřních předpisů VUT v Brně„ o bod 16. Organizační řád a aktualizovaný plán 
rozeslán členům AS VUT jako příloha dnešního zápisu. 
 
Hlasování o přípravě Organizačního řádu VUT 
Kdo je pro zpracování Organizačního řádu VUT dle výše uvedeného návrhu? 
Pro - 19 hlasů 
Zdržel se hlasování - 2 hlasy 
Proti - 0 hlasů 
 
UAS 1 
Organizační řád VUT bude zpracován dle výše uvedeného návrhu. Prof. Němečkovi a Prof. 
Hlavenkovi se ukládá podílet se na jeho zpracování.  
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Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 8. prosince 1998 v 8:00 hodin v zasedací 
místnosti rektora VUT v Brně, Kounicova 67a 
Program:  Projednání připomínek: 

1.  Statut VUT 
2.  Pracovní řád 
3.  Vnitřní mzdový předpis 
Rozhodnutí o projednání Vnitřního řádu VUT =  Spisového a skartačního řádu. 
 

 
 

Prof. Ing. Petr Němeček, DrSc. 
místopředseda AS VUT V Brně 

 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 


